
Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Švábovce konaného dňa 10. 11. 2023. 

 

Prítomní:            Starosta obce Mgr. Juraj Šimko 

                           Poslanci:  Ing. Ján Brokeš, PhDr. Zuzana Čížiková, Mgr. Katarína Čupková,  

                                            Ing. Milan Korenko, Dana Liptáková, Ing. Martin Orolin,  

                                            Ing. Ľubomír Tkáč 

Neprítomní:        Poslanci:  -       

Ďalší prítomní:   kontrolór obce Ing. Ondrej Korenko, Bc. Jarmila Winczlerová  

        

PROGRAM:  

1. Otvorenie zasadnutia, voľba návrhovej a mandátovej komisie, overovateľov zápisnice 

a uznesenia 

2. Schválenie programu rokovania 

3. Kontrola plnenia uznesení 

4. Správy kontrolóra obce o vykonaných kontrolách 

5. Zásady hospodárenia a nakladania s majetkom obce   

6. Správa audítora ku konsolidovanej výročnej správe obce za rok 2022 

7. Konsolidovaná výročná správa obce za rok 2022 

8. Ponuka VSD, a.s. na výstavbu prepoja verejného osvetlenia s obcou do rómskej osady 

9. Žiadosť D. Baloga o odkúpenie pozemku 

10. Návrh Dodatku č. 15 k VZN č. o určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy na žiaka 

meterských škôl a školských zariadení so sídlom na území obce Švábovce 

11. Návrh Dodatku č. 3 k VZN č. 2/2020 o miestnych daniacha a miestnom poplatku za 

konumálny odpad a drobné stavebné odpady  

12. Návrh rozpočtu obce na rok 2024, 2025, 2026 

13. Dodatok č. 1 ku Kúpnej zmluve s P. Majerčákovou 

14. Voľba kontrolóra obce  

15. Žiadosť o odkúpenie neupotrebiteľného majetku obce Husqvarna – kosačka 

16. Žiadosť A. Szaniszló o výstavbu oplotenia 

17. Zmuva o nájme nebytových priestorov so SZUŠ Rosnička v ZŠ s MŠ Švábovce  

18. Správa o výchovno-vzdelávacej činnosti ZŠ s MŠ Švábovce za škol. rok 2022/2023 

19. Interpelácie  

20. Záver 

 
1. OTVORENIE ZASADNUTIA, VOĽBA NÁVRHOVEJ A  MANDÁTOVEJ KOMISIE, 

OVEROVATEĽOV ZÁPISNICE A UZNESENIA   

    Zasadnutie obecného zastupiteľstva otvoril a viedol starosta obce Mgr. Juraj Šimko. Prítomných 

bolo 7 poslancov z počtu 7. Do návrhovej a mandátovej komisie a za overovateľov zápisnice boli 

ako celok zvolení PhDr. Zuzana Čížiková a Dana Liptáková, za zapisovateľku bola určená Bc. 

Jarmila Winczlerová. Mandátová komisia konštatuje, že obecné zastupiteľstvo je uznášania 

schopné.  
 

2.  SCHVÁLENIE PROGRAMU ROKOVANIA 

    Starosta obce predložil program rokovania, navrhol program doplniť o bod Žiadosť D. Baloga 

o odkúpenie pozemku. Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne neschvaľuje pôvodný 

program rokovania obecného zastupiteľstva podľa Pozvánky a hlasovaním jednomyseľne 

schvaľuje program rokovania doplnený.          

 
3.  KONROLA PLNENIA UZNESENÍ 
    Starosta obce vykonal kontrolu plnenia uznesení zo zasadnutia obecného zastupiteľstva 

konaného dňa 07.09.2023.  

- Vzatie na vedomie žiadosť M. Fečundu – pokračuje sa v ďalších konaniach k námietkam M. 

Fečundu k odpredaju pozemkov. 
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- Gruľafest a Deň úcty k starším – Gruľafest – akcia sa konala 8.10.2023, z dôvodu nepriaznivého 

počasia nebola na námestí a tribúne obce, ale v Hasičskej zbrojnici, súťažiace tímy mali dobré 

podmienky na prípravu jedál zo zemiakov, domáci pestovatelia zeleniny a ovocia sa prišli 

pochváliť svojou úrodou. Usporiadaná bola súťaž o najkrajšiu „šerpenku“, a k dobrej nálade 

prispela svojou hudbou skupina Country kapela SaMo - Band. Deti potešil kolotoč, poník 

a zhadzujúci býk. Občerstvenie zabezpečili hasiči. Deň úcty k starším – po dvoch rokoch 

pandémie korona vírusu sa opäť uskutočnil v sále Obecného klubu, seniorov zabavila svojim 

hudobným programom Gizka Oňová, s programom vystúpili deti z materských škôl, jubilujúci 

seniori dostali darčeky. Starosta poďakoval kultúrnej komisii Danke Liptákovej a Zuzke 

Čížikovej, ktorá stretnutie seniorov aj konferovala.   

- Osloviť vlastníkov pozemkov určených pre IBV Baňa o budúcej výstavbe – pracovné stretnutie 

vlastníkov sa uskutočnilo 4.10.2023, hlavným zámerom stretnutia bolo získať k územnému konaniu 

súhlas vlastníkov na realizáciu projektu, ostatné súhlasné stanoviská štátnych organizácií už obec má. 

Diskutovalo sa o cene pozemkov, vlastníci majú záujem odpredať pozemky v pôvodných výmerách 

nielen časti na stavebné pozemky. Rozhodnutie o súhlase niektorí podpísali, niektorí trvajú vopred na 

určení kúpnej ceny a podľa toho sa rozhodnú. Potrebné bude zvolať ďalšie stretnutia. Starosta požiadal 

projektanta o predbežné vyčíslenie nákladov na vybudovanie cesty a sietí, bez DPH cca 400 tis. € + 

prípojky, náklady asi 45 €/m2. Ak by bol predaj pozemkov do vlastníctva obce na vybudovanie sietí 

podľa vlastníkov v cene za 30 €/m2, spätný odpredaj obce by musel byť v cene možno 60 €/m2, ale 

nemajú všetci vlastníci záujem naspäť odkupovať stavebné pozemky, tie by potom odpredávala obec 

už priamo stavebníkom. Návrh vlastníkov je odpredať obci aj zostatky výmery pozemkov, ktoré by 

ostali po vyčlenení stavebného pozemku z ich parcely. Tieto obec nemá záujem odkúpiť, nevedela by 

ich využiť, ale ako ornú pôdu by to mohli stále ponechať vlastníci v nájme PD. Zatiaľ je reálny 

predpoklad získať súhlasy väčšiny pozemkov, nesúhlasia vlastníci z koncovej zástavby IBV, je tu 

možnosť v prvej etape, pokiaľ nedôjde k dohode, skrátiť IBV o posledné rodinné domy. Potrebné je 

zistiť u projektanta aká bude výmera stavebného pozemku, a aby nebol spätný odpredaj pozemkov 

vlastníkom za vysokú cenu, musí byť kúpna cena za ornú pôdu stanovená nižšie ako požadovaných 30 

€/m2. Poslanci navrhli ďalej viesť rokovanie s vlastníkmi o podpise súhlasu pre územné konanie 

a navrhli odkupnú cenu za ornú pôdu vo výške 15 €/m2 a pre spätný odpredaj stavebného pozemku 

vlastníkom 65 €/m2, preveriť záujem koľko vlastníkov má záujem o spätný odpredaj stavebného 

pozemku. Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne odporúča starostovi obce jednať 

s vlastníkmi pozemkov určených pre IBV Baňa o navrhovanej kúpnej cene vo výške 15,- € /m2 za 

pozemky orná pôda, a predpokladanej spätnej predajnej cene za pozemok so sieťami na výstavbu 

v cene 65,- €/ m2 

 – Požiadať Okresný úrad Poprad, katastrálny odbor, o zmenu druhu pozemkov podľa Nájomnej 

zmluvy s Lesnou spoločnosťou Švábovce p.s., druh pozemku lesný na ostatná plocha – v rámci 

PSK sa konalo stretnutie ku výstavbe cyklotrasy Slovenský raj – Vysoké Tatry, a posledná nimi 

navrhovaná verzia vedenia trasy vo Švábovciach je práve nad traťou cez les, bude to riešiť plošne 

PSK. Prechádza to práve cez pozemky, lesné komunikácie, ktoré plánujeme druhovo zmeniť. 

Vyňatie pozemkov z lesného fondu nie je jednoduché, musí byť k tomu opodstatnený dôvod, preto 

je výhodou, že by to riešil PSK komplexne za všetky obce, uznesenie č. D 1 zo dňa 25.07.2023 

ostáva v plnení. 

- Dať vypracovať projekt nádstavby hasičskej zbrojnice – starosta predložil požiadavku 

projektantovi Ing. Imrichovi, pracuje súčasne na viacerych projektoch obce, spracuje aj nadstavbu 

zbrojnice.     

- Schválenie zámeru odpredaja pozemkov v rómskej osade – obyvatelia osady môžu podávať 

žiadosti na majetkové vysporiadanie pozemkov k stavbám na bývanie.  

- Neschválenie žiadosti vlastníkov bytového domu č. 179 o odkúpenie časti pozemkov – písomná 

odpoveď im bola zaslaná.  

- Zapojenie sa do výzvy o nenávratný finančný príspevok k rekonštrukcii a modernizácií 

základných škôl – žiadosť je v pláne poslať v januári 2024. 

- Osadiť poklop na betónovú skrúž cesta na Bani  – preverené, prechádza týmto miestom stará 

kanalizácia a nie je to možné to uzatvoriť, nehrozí žíadne nebezpečenstvo v súčasnom stave. 
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- Pripraviť podklady k záverečnému účtu na posúdenie pohľadávok pre finančnú komisiu – 

z dôvodu prechodu účtovníctva do nového programu je problém s preklopením stavov, exportom 

údajov, predloženie pohľadávok podľa požadovaných kritérii bude na nasledujúcom zasadnutí. 

Starosta navrhuje riešiť vymáhania pohľadávok spôsobom odobratia vodičských preukazov neplatičom 

prostredníctvom OR PZ.  

Ing. M. Korenko – je to pre obec lacnejšie vedená forma exekúcie.  

Uznesenie č. F 2 zo dňa 7.9.2023 ostáva v plnení.  

Z interpelácií:  

- Premaľovanie priechodov pre chodcov na štátnej ceste – Štátna správa ciest dala informáciu, že 

mala v pláne v tomto roku urobiť všetky vodorovné značenia v okrese, ale mali na to málo peňazí 

a priechody obnovia budúci rok.   

- Podať žiadosť na opravu cesty na Bani – predmetný úsek cesty na Bani je 3. triedy vo 

vlastníctve PSK, rovnako im patrí aj cesta na Úsvit. Žiadosť o opravu cesty bola poslaná na 

Správu a údržbu ciest v Poprade a aj na ústredie do Prešova. Starosta sa kontaktoval s poslancom 

VÚC Prešov F. Majerským, boli mu poslané aj fotografie, aby podporil našu žiadosť.   

- Túlavé psy – stále ujde čierny pes z osady do obce, má však vlastníka, vždy mu zavoláme 

a vezme si ho. Vlastník už bol v riešení za priestupok. Túlavých psov je viac v obci, v osade už 

požadujú, aby sme urobili odchyt, že ich majú veľa.  

D. Liptáková – na Bani už kvôli psom neroznášajú informačné letáky 

Ing. J. Brokeš – problém je aj s roznášaním pošty  

Starosta – môžeme zavolať odchytovú službu, len musíme nájsť vhodný čas, kedy sa psy 

zdržiavajú pri škole, v obci. 

- Doplniť rohože na detskom ihrisku – sú uložené zelené rohože.  

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne berie na vedomie kontrolu plnenia uznesení zo 

zasadnutia konaného dňa 07.09.2023. 

      
4. SPRÁVY KONTROLÓRA OBCE O VYKONANÝCH KONTROLÁCH 

     Kontrolór obce Ing. O. Korenko predložil Správu z kontroly Stav plnenia príjmov a čerpania 

výdavkov rozpočtu obce k 30.9.2023. Stav hospodárenia je priaznivý, keď celkové príjmy 

prevyšujú  celkové   výdavky  171 033 €,  a  bežné   výdavky  sú  plne  kryté  bežnými  príjmamy 

+ 284 731 €. Do opatrení bolo zahrnuté riešiť plnenie bežných príjmov a to, výber dane 

z nehnuteľností, poplatok za odpad, nájomné a poskytovanie služieb v ObZS a v OK, v oblasti 

bežných výdavkov sa zamerať na rozpočet k čerpaniu účtu pre hasičov a prevádzku ihriska. 

Poslancom obecného zastupiteľstva bol predložený podrobný rozbor hospodárenia po položkách, 

ktorý je so Správou prílohou zápisnice.   

Starosta – ešte v posledných mesiacoch roka očakávame platby za daň z nehnuteľností, ale riešime 

a hľadáme aj spôsoby pre vymáhanie nedoplatkov za komunálny odpad. Nájomné v OK už je 

v tomto čase vyrovnané, boli zaslané faktúry. Vyššie čerpanie je v položke životné prostredie, kde 

sú započítané náklady aj za odchyt psov a deratizáciu. V septembri bola pôžička 30 tis. €, ktorú 

dostala obec počas kovidu preklasifikovaná na dotáciu a nemusí ju obec splácať, tak ako k tomu 

informovali už pri začatí čerpania. Ďalšia informácia je, že obec dostala dotáciu 14 700 € - 

doplatok z podielových daní na bežné výdavky, ktoré musíme vyčerpať do konca roka. 

     V súlade s plánom kontrolnej činnosti bola vykonaná kontrola účtovných dokladov príjmových 

a výdavkových za obdobie apríl 2023 a vedenie pokladničnej knihy v pokladni obecného úradu. 

Doklady sú vystavované v zmysle Smernice o postupe vykonávania finančnej kontroly 

v pôsobnosti obce Švábovce. V priebehu kontorly boli zistené dva nedostatky na pokladničných 

dokladoch pri poskytnutí preddavku a zúčtovaní výdavkov hasičov na akciu, správny postup 

zúčtovania kontrolór obce rieši v návrhu opatrení. Správa z kontroly je prílohou tejto zápisnice.  

Obecné zastupiteľstvo jednomyseľne berie na vedomie Správy kontrolóra obce o vykonaných 

kontrolách.  
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5. ZÁSADY HOSPODÁRENIA A NAKLADANIA S MAJETKOM OBCE 

     Od 1.11.2023 je v platnosti novela zákona č. 138/1991 o majetku obcí, sprísnili sa podmienky 

nakladania s majetkom obce, preto je potrebné aktualizovať dokument obce, doteraz platné 

Zásady hospodárenia a nakladania s majetkom obce Švábovce. Zmeny zapracoval kontrolór obce 

Ing. O. Korenko, súčasne informoval, že nové Zásady hospodárenia musia presne definovať 

konktrétne dôvody pri návrhu prevodu majetku podľa hodného osobitného zreteľa, iný osobitný 

zreteľ neuvedený v zásadách nemôže byť uplatnený pri schvaľovaní prevodu majetku. K predaju 

pozemkov bude obec musieť dať vypracovať znalecký posudok, nebude to záväzná cena pozemku 

na odpredaj, obecné zastupiteľstvo môže schváliť inú cenu. Dokument Zásady hospodárenia 

a nakladania s majetkom obcí je možné kedykoľvek upraviť a nanovo schváliť na zasadnutí. 

Stanovujú sa kritéria na predaj a prenájom obecného majetku, čomu predchádza schválenie 

zámeru o danom prevode alebo prenájme. Pri súčasných nájomcoch obecných priestorov pri 

predĺžení nájmu je možné definovať uprednostnenie pokračovania nájmu bez vydania zámeru 

o nájme. Školské, sociálne, zdravotnícke, športové a iné verejnoprospešné služby ako prevody pre  

vybudovanie novej infraštruktúry v obci sú dôvody hodného osobitného zreteľa, taktiež aj prevod 

nehnuteľného majetku obce do vlastníctva registrovaného sociálneho podniku ako investičná 

pomoc. Obecné zastupiteľstvo určilo potrebné hodnoty pri nájme majetku v čl. 10 bod 3 – ktorého 

zostatková cena je nižšia ako 300 €, majetok obce ak suma nájomného počas celého nájmu obce 

nepresiahne 5 tis. € a za malú výmeru stanovuje 100 m2. Stanovené sú podmienky nakladania 

s prebytočným a neupotrebiteľným majetkom obce, pri mimosúdnom vyrovnaní a ďalšie. Súčasne 

prešiel zmenou aj zákon č. 369/1990 Z.z. o obecnom zriadení, kde pribudla kontrolórovi obce 

povinnosť vykonať kontrolu prevodov majetku obce za predchádzajúci kalendárny rok, ktorého 

všeobecná hodnota prevýšila 20 tis. €. Obec výsledky kontroly zverejní.  

Zásady hospodárenia a nakladania s majetkom obce sú prílohou zápisnice, ak obec zistí nové 

prípady prevodu, ktoré nie sú definované týmito zásadami, predloží sa návrh na ich doplnenie.  

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne schvaľuje Zasady hospodárenia a nakladania 

s majetkom obce.  

 
6. SPRÁVA AUDÍTORA KU KONSOLIDOVANEJ VÝROČNEJ SPRÁVE OBCE ZA ROK 2022 

       Audítorka Ing. Daniela Dudová overila konsolidovanú účtovnú závierku Obce Švábovce 

k 31.12.2022, informácie uvedené v konsolidovanej výročnej správe sú v súlade s jej 

konsolidovanou účtovnou závierkou za daný rok a konsolidovaná výročná správa obsahuje 

informácie podľa zákona o účtovníctve. V závere správy konštatuje, že nezistila významné 

nesprávnosti v konsolidovanej výročnej správe.  

Obecné zastupiteľstvo jednomyseľne berie na vedomie Správu audítora ku konsolidovanej 

výročnej správe za rok 2022. 

 
7. KONSOLIDOVANÁ VÝROČNÁ SPRÁVA OBCE ŠVÁBOVCE ZA ROK 2022   

    Konsolidovaná výročná správa vyjadruje hospodárenie obce s finančnými prostriedkami 

a majetkom obce za všetky organizácie, ktoré patria pod obec. Zahrnuté je v nej hospodárenie ZŠ 

s MŠ Švábovce, rozpísané sú všetky investičné akcie, ktoré obec realizovala v priebehu roka, 

vyčíslená je výška nákladov a nárast majetku obce a predpokladané budúce investičné akcie. 

Konsolidovaná výročná správa je prílohou zápisnice.   

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne schvaľuje Konsolidovanú  výročnú správu Obce 

Švábovce za rok 2022. 

 
8. PONUKA VSD, a.s. NA VÝSTAVBU PREPOJA VEREJNÉHO OSVETLENIA S OBCOU DO 

RÓMSKEJ OSADY  
    VSD, a.s. bude realizovať plánovanú prekladku elektrického vedenia na Bani, v rámci ktorej 

navrhli riešenie verejného osvetlenia prepoja medzi obcou a rómskou osadou. Trafostanica bude 

umiestnená pri autobusovej zastávke pri škole a podzemné el. vedenie bude uložené popri ceste do 

osady. Rozhodovalo sa o počte svietidiel a doby svietenia, či sa bude svietenie v noci vypínať.  
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Návrh je vypínanie od 22.00 do 4.00 hod. V prípade poruchy údržbu osvetlenia bude robiť VSD, 

a.s., v obci sa to osvedčilo, po nahlásení poruchy ju ihneď riešia. Znovu by to bolo finančné 

navýšenie platieb za elektrinu, navrhovaná mesačná platba je 494,40 s DPH, VSD a.s. robí na 

vlastné náklady realizáciu stavby a údržbu bez ohľadu na počet porúch, montáž a materiál, úprava 

rozvádzača VO, 22 ks stožiarov a svietidlá. Trvanie zmluvy min. 10 rokov. Budovanie v roku 

2024. 

Ing. Ľ. Tkáč – ak by mohli urobiť aj prepojenie na pripravovanú cestu pod Baňou, alebo celé 

vedenie urobiť, alebo ponechať kábel a prípojku na realizáciu neskôr.  

Starosta – bolo by to dobre, požiadam ich o to 

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne schvaľuje ponuku VSD, a.s. na výstavbu prepoja 

verejného osvetlenia obec – rómska osada. 

 
9. ŽIADOSŤ D. BALOGA O ODKÚPENIE POZEMKU  

    Daniel Balog podal žiadosť o odkúpenie pozemku v rómskej osade, dal si vypracovať k tomu 

geometrický plán, ktorý ešte nemá overený na OÚ Poprad, katastrálny odbor. Ide o pozemok pod 

traťou, má rozostavanú stavbu, ktorá zasahuje do iných parciel, preto to rieši so svojim 

projektantom a vlastníkmi dotknutých parciel, sú to jeho súrodenci a musia sa dohodnúť. Odkúpiť 

od obce žiada dve parcely KN C 5372/3 trvalý trávny porast o výmere 309 m2 a KN C 5222/4 

zastavaná plocha o výmere 33 m2 podľa geometrického plánu odčlenené od parciel č. KN C 

5372/1 a 5222/2. 

Ing. M. Orolin – ak je medzi nimi dohoda nech si dá zapísať geometrický plán 

Ing. O. Korenko – odpredaj môže byť podľa hodného osobitného zreteľa ak sa odpredáva 

pozemok k príľahlej stavbe, aj keď rozostavanej 

Starosta – o navrhovanej cene 12,- €/m2 chcel rozprávať, je za nižšiu. Nedoplatky voči obci nemá. 

Predaj musí prebehnúť v súlade s novým zákonom a v zmysle platných Zásad o hospodárení 

a nakladaní s majetkom obce, preveríme to, schvaľovať odpredaj budeme po zápise  

geometrického plánu do katastra.  Ing. Imrich už spracoval výsledný návrh rozdelenia parciel 

v osade, už výrazné zmeny by nemali byť, ale s niektorými skutočnosťami môžeme prísť do 

konfliktu ako ploty, prípadne aj stavby. Sporné body ešte budú preverené s Ing. Imrichom a po 

rozhodnutí poslancov obec dá zapísať geometrický plán ako celok na náklady obce.  

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne berie na vedomie žiadosť D. Baloga o odkúpenie 

pozemku. 
 

10. NÁVRH DODATKU č. 15 K VZN č. 11/2009 O URČENÍ VÝŠKY DOTÁCIE NA PREVÁDZKU 

A MZDY NA ŽIAKA MATERSKEJ ŠKOLY A ŠKOLSKÝCH ZARIADENÍ SO SÍDLOM NA 

ÚZEMÍ OBCE ŠVÁBOVCE   

     Dodatkom č. 15 VZN č. 11/2009 sú navrhované výšky dotácie na prevádzku a mzdy obom 

materským školám v obci na prenesené kompetencie obce, na Školský klub detí, školskú jedáleň 

a krúžkovú a záujmovú činnosť. Zmeny oproti roku 2023 sú pri ŠKD zvýšenie výšky dotácie 

z 360 € na 400 €/ž  a pre Školskú jedáleň z 270 € na 300 €/ž. Výška dotácie pre materské školy 

bola prepočítana k ich plánovaným rozpočtom na rok 2024, návrh je poskytnúť v nezmenenej 

výške - Materská škola pri ZŠ a Ev. materská škola rovnako vo výške 3 100 € / ž., a na dieťa 

s trvalým pobytom v obci Švábovce, ktoré navštevuje Centrum voľného času a záujmovú činnosť 

60 €/ ž.   

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne berie na vedomie Návrh Dodatku č. 15 k VZN č. 

11/2009 o určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy na žiaka materskej školy a školských 

zariadení so sídlom na území obce Švábovce. 
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11. NÁVRH DODATKU č. 3 K VZN č. 2/2020 O MIESTNYCH DANIACH A POPLATKU ZA 

KOMUNÁLNE ODPADY A DROBNÉ STAVEBNÉ ODPADY   

    Náklady na odvoz, zneškodňovanie a skládkovanie odpadov narastajú, od 1.1.2024 je 

povinnosťou mechanickobiologická úprava odpadov, stále to nie je doriešené a v súvislosti 

s týmto vznikajú nové poplatky a navýšenia cien napr. na položke „uložné na skládke“ až o 70%.  

Po prepočte predpokladaných nákladov je návrh na poplatok za komunálny odpad vo výške 28 

€/os./rok, t.j. 0,0765 € / kal. deň, pri preukázanom množstvovom zbere sa stanovuje poplatok vo 

výške 0,0358 € / l. Fyzickým osobám, ktoré sú v domácnosti menej ako 6 osôb a chcú dve 120 l 

nádoby, druhú nádobu dostanú za poplatok 0,0358 € / l. Obec určuje pre fyzickú osobu sadzbu 

poplatku za drobné stavebné odpady bez obsahu škodlivín jednotne pre všetkých poplatníkov 

0,052 € za 1 kilogram za uloženie na zbernom dvore spoločnosti Brantner v Poprade. 

Pri miestnych daniach je návrh navýšenia daní z nehnuteľností za pozemky, stavby a byty všetky 

sadzby o 10%, keďže štát znižuje poskytovanie finančných prostriedkov z podielových daní 

obciam na samosprávnu činnosť a odporúča, aby si obce tieto chýbajúce prostriedky zabezpečila 

zvýšením dane z nehnuteľností občanom, je predpoklad, že obec dostane v príjmoch od štátu o 5 

tis. € menej. Navrhnutá daň za psa je 10 € / rok, obec má počas roka výdavky na úhradu sumy za 

odchyt túlavých psov, nakoľko sa ich počet zvyšuje. 

Ing. O. Korenko – môžeme kompenzovať zvýšené dane prehodnotením VZN o stravovaní 

dôchodcov, že sa bude príspevok poskytovať napr. od 65 rokov, alebo sa zvýši príspevok na 

stravovanie.  

Obecné zastupiteľstvo jednomyseľne berie na vedomie Návrh Dodatku č. 2 k VZN č. 2/2020 

o miestnych daniach a poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady   

 
12. NÁVRH ROZPOČTU NA ROK 2024, 2025 a 2026 

Informoval starosta. 

V návrhu rozpočtu je už zapracovaný znížený výnos dane z príjmu od štátu, 10% zvýšenie dane 

z nehnuteľnosti a zvýšenie na poplatku za komunálny odpad, pričom sa ale nepočíta v príjmoch 

plne v tejto položke, lebo neuhradia všetci  poplatok. Počítame s nárastom cien energií, je v tom aj 

navýšenie na verej. osvetlenie do osady. Pri  DHZO stále počítame s nákladami na pohonné 

hmoty, údržbu Navary, nákup hasičkých zariadení, na doplnenie dopravného značenia je 

vyčlenených 3500 €, nákup prvkov na detské ihrisko Úsvit, Sever, rekonštrukčné práce na 

futbalovom ihrisku 13 tis. € aj s dotáciou, rezerva navýšenia na stravné dôchodcom, zapracovaný 

je rozpočet ZŠ s MŠ. V kapitálových výdavkoch a príjmoch sú rátané finančné operácie súvisiace 

s vysporiadavaním pozemkov v osade a IBV Baňa. V roku 2024 plánujeme zapojenie sa do výzvy 

na rekonštrukciu ZŠ s MŠ, kompostovisko a nákup traktora, príp. iného dopravného prostriedku 

30 tis. €. Spracovanie projektových dokumentácií na IBV Baňa, na kanalizáciu – čistička 

odpadových vôd Úsvit ak by vyšla výzva boli by sme pripravení, na kompostovisko pre územné 

rozhodnutie, protihlukovú stenu, rozšírenie cintorína. Stavby - altánok Úsvit 6 tis. €, oplotenie 

Obecného klubu zadná časť 11 tis. €,  chceme nájsť riešenie na bezbarierový prístup - chodník do 

domu smútku, ObZS rekonštrukcia zubnej ambulancie, lebo veríme, že sa podarí získať zubára do 

ambulancie, spoluúčasť pri projekte rekonštrukcie ZŠ s MŠ ak schvália žiadosť – 80 tis. €.  

Súčasťou návrhu rozpočtu sú aj návrhy na roky 2025 a 2026. 

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne berie na vedomie Návrh rozpočtu obce  na roky 

2024, 2025, 2026. 

 
13. DODATOK č. 1 KU KÚPNEJ ZMLUVE S P. MAJERĆÁKOVOU 

Kúpna zmluva na pozemky prinaležiace k rodinnému domu Švábovce č. 603 bola uzatvorená s P. 

Majerčákovou dňa 17.05.2023, uzatvorenie zmluvy bolo len s podmienkou, že k stavbe domu 

budú mať prístup všetky osoby s trvalým pobytom na č. 603, s čím p. Majerčáková súhlasila. Pri 

uzatváraní kúpnej zmluvy predložila návrh – nákres vyznačeného prístupu, v kúpnej zmluve to nie 

je uvedené, z toho dôvodu je vypracovaný Dodatok č. 1 ku kúpnej zmluve. Je šesť podielových  
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vlastníkov rodinného domu, a všetci vlastníci rodinného domu a osoby s trvalým pobytom na 

adrese Švábovce 603 majú prístup k rodinnému domu č. 603 podľa vyznačenia v prílohe dodatku 

č.1. 

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne schvaľuje Dodatok č. 1 ku Kúpnej zmluve s P. 

Majerčákovou. 

 
13. VOĽBA KONTROLÓRA OBCE 

Hlavný kontrolór obce Švábovce Ing. Ondrej Korenko písomne oznámil, že dňa 29.02.2024 konči 

ako hlavný kontrolór obce a dňom 01.03.2024 sa vzdáva tejto funkcie. Obec v zmysle zákona č. 

369/1990 o obecnom zriadení vyhlási voľbu hlavného kontrolóra obce. Voľba musí byť 

zverejnená s uvedením spôsobu vykonania voľby a náležitostiami prihlášky kandidátov. Poslanci 

obecného zastupiteľstva stanovili na nové obdobie výšku pracovného úväzku hlavného kontolóra 

obce 30%, určený bol dátum podávania prihlášok najneskôr v termíne do 2.2.2024. Následne budú 

uchádzači, ktorí splnia požadované kritéria písomne pozvaní na voľbu kontrolóra obce, ktorá sa 

bude konať dňa 16.02.2023 na zasadaní obecného zastupiteľstva.    

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne  

- berie na vedomie vzdanie sa funkcie hlavného kontrolóra obce,   

- vyhlasuje voľbu hlavného kontrolóra obce na deň 16.02.2024 

 
14. ŽIADOSŤ O ODKÚPENIE NEUPOTREBITEĽNÉHO MAJETKU OBCE HUSQVARNA - 

KOSAČKA 

Obec má kosačku Husqvarna, vyrobenú v r. 2002, používala sa na kosenie futbalového ihriska, ale 

je pokazená, nefunkčná, oprava by stála 3000 – 3500 €, kúpna cena 1200 €. V Zásadach 

hospodárenia a nakladania s majetkom obce je definované, čo je neupotrebiteľný a prebytočný 

majetok obce, preto bol  firmou Kovospol PP s.r.o. Poprad, ktorá vykonáva aj servis zariadení 

vypracovaný protokol Posúdenie technického stavu, ktorý potvrdzuje nefunkčnosť kosačky 

Husqvarna, záhradný traktor LT135, a na základe zistených skutočnosti konštatuje, že náklady na 

opravu by boli veľmi vysoké, odporúča s prihliadnutím na vek a stav stroja neopravovať 

zariadenie, ale vyradiť z prevádzky. Obec má aj žiadosť A. Beláňa, Bojná o odkúpenie kosačky na 

náhradné diely za cenu 100 €. Obec by odpredajom nemala ďalšie finančné náklady na likvidáciu 

stroja.  

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne schvaľuje odpredaj neupotrebiteľného majetku 

obce kosačka Husqvarna v cene 100,- €. 

  
15. ŽIADOSŤ A. SZANISZLÓ O VÝSTAVBU OPLOTENIA 

Obec dostala žiadosť A. Szaniszlo o výstavbu oplotenia na hranici medzi obecným pozemkom 

číslo parcely KN C 678/75 a 678/73 a jej pozemkom číslo parcely KNC 678/72, 678/94, 678/95. 

Ide o pozemok v IBV Sad, ktorý nebol odpredaný v obchodnej verejnej súťaži ako stavebný 

pozemok a obec si ho ponechala ako verejné priestranstvo. Poslanci obecného zastupiteľsva 

žiadosť prehodnotili s tým, že nie je dôvod, prečo by obec mala pozemok oplotiť, obecný 

pozemok sa nevyužíva zatiaľ sa iba v lete kosí. V žiadosti neboli žiadne návrhy, o aké oplotenie 

by išlo a aké náklady by to boli pre obec. Ak by obec rozhodla o vybudovaní oplotenia pozemku, 

bolo by to len v jednoduchom prevedení stĺpiky a pletivo.  

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne berie na vedomie žiadosť o výstavbu oplotenia. 

 
16. ZMLUVA O NÁJME NEBYTOVÝCH PRIESTOROV SO SZUŠ ROSNIČKA V ZŠ s MŠ 

ŠVÁBOVCE 

Súkromná základná umelecká škola Rosnička žiada o prenájom nebytových priestorov v ZŠ s MŠ 

Švábovce na krúžkovú činnosť vo výtvarnom a hudobnom odbore. Zmluva sa uzatvára na tri roky 

do 16.10.2026, starosta navrhol zmenu dátumu do ukončenia školského roka 30.06.2026, za sumu 

400 € na školský rok. Výpovedná lehota zmluvných strán je 3 mesiace. 
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Starosta navrhol, požiadať ich, aby sa na niektorej z obecných akcii predstavili svojou činnosť, 

nejakým programom, prácami čo robia na krúžku. 

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne schvaľuje Zmluvu o nájme nebytových 

priestorov so SZÚŠ Rosnička Art v ZŠ s MŠ Švábovce z dôvodu osobitného hodného zreteľa. 

 
17. SPRÁVA O VÝCHOVNO-VZDELÁVACEJ ČINNOSTI ZŠ s MŠ ŠVÁBOVCE ZA ŠK. ROK 

2021/22 

      Na rokovanie obecného zastupiteľstva bola predložená Správa o výchovno-vzdelávacej 

činnosti ZŠ s MŠ Švábovce za šk. rok 2022/23, ktorú spracoval riaditeľ Mgr. Dravecký. V správe 

sú uvedené základné údaje školy, uvedené činnosti ďalších orgánov školy ako Rada školy 

a poradné orgány školy. V šk. roku 2022/23 mala škola 240 žiakov a 15 tried. Školský klub detí 

navštevovalo 51 detí. Žiaci sa zúčastňovali na olympiádach, pytagoriáde, vedomostný, speváckych 

i športových súťažiach. V rámci projektov je škola zapojená do viacero dlhodobých projektov so 

zvyšovaním kvality vzdelávania s využívaním elektronického testovania, elektronizácia 

vzdelávacieho systému a  školstva, moderné vzdelávanie, tenis do škôl, Infovek, Digiškola a i., 

krátkodobé projekty Deň zeme, zber papiera, plavecký a lyžiarsky výcvik a i. V priebehu šk. roka 

sa v materiálno.technických podmienkách školy realizovala výmena elektroinštalácie v triedach 

a na chodbe 2. poschodia, vymaľovanie skladových priestorov MŠ, farebné polepy schodov 

v budove školy. vybavenie kabinetov M, cudzích jazykov a 1. Stupňa novými skladovými 

regálmi, oprava stien pri hlavnom vchode a schodišti k šatniam, skvalitnenie internetovej siete 

v škole pre potreby vyučovania. Škola využíva aj multifunkčné ihrisko obce. Počet detí so 

špeiálnimi výchovno-vzdelávacími potrebami bol v uplynulom šk. roku 0 žiakov. Spolu 9 žiakov 

bolo prijatých na 8.roč. gymnázium, SOŠ, SOU.    

PhDr. Z. Čížiková – ako rodič a zástupca Rady školy chcem vysoko vyzdvihnúť, že naša škola 

ako jedna z mála na Slovensku sa zapojili do aplikácie SmartBooks, nový spôsob učenia sa vo 

predmetov a domácich úloh elektronicky. Majú samozrejme aj klasickou formou úlohy, ale nový 

spôsob ich posúva a spokojní sú i žiaci i rodičia.  

Starosta – riaditeľ školy to prezentoval ako veľmi prínosnu formu vo vzdelávaní 

Mgr. K. Čupková – nižšie ročníky to používajú ako spestrenie vyučovanie, na 2. stupni 

s programom pracujú, výhodou je, že im program hneď kontroluje či správne vyriešenie úlohy, 

účiteľ vidí, kde bola chybovosť vo výpočte, žiaci môžu navzájom súťažiť kto má skôr urobenú 

úlohu.  

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne berie na vedomie Správu o výchovno-

vzdelávacej činnosti ZŠ s MŠ Švábovce za školský rok 2022/23. 

 
10. INTERPELÁCIE  

- PhDr. Z. Čížiková – zvykli si sedieť na lavičke v autobusovej zastávke partia chlapov, ktorá sa 

zdržiava pri obchode, pred úradom, či by sme nevymontovali lavičku zo zastávky  

Starosta – už sme kvôli ním zlikvitovali lavičku pri zmrzline, bola by to ďalšia a zastaávku užíva 

veľa ľudí, keď čakajú na autobus, čo dochádzajú za lekárom, žiaci so ZŠ s MŠ. Teraz sa častejšie 

zdržiavajú za budovou Obecného klubu, ale je s nimi ťažká komunikácia, už som ich niekoľkokrát 

upozorňoval. 

 

- D. Liptáková – opäť rastie skládka odpadu na Pukliku.  

Starosta – neviem o tom, preverím si to, predvolám a porozprávam s občanmi dookola.  

 

- D. Liptáková – Mikuláš sa bude konať v utorok 5.12.2023, o 16.00 príde na koči s koňom, 

ozvučenie postačuje len obecné, svetlo zabezpečiť na pódium, rozsvietime stromček a vianočnú 

výzdobu .  

Starosta – ozdobíme nový vianočný stromček, ktorý rasie vedľa detského ihriska, rozsvietime, je 

napojenie na elektrinu. Program pripravia materské školy. Ďalšiu akciu máme Zabíjačku, 

9.12.2023, k tomu si dohodneme pracovné stretnutie.  
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- D. Liptáková – Ples Švábovčanov bude 27.01.2024, je zabezpečená hudba, predtančenie by sme 

mohli požiadať Vanesu Bujnovskú, ďalší program zatiaľ nemáme zabezpečený 

 
11.  ZÁVER 
    Uznesenia zo zasadnutia prečítala PhDr. Zuzana Čížiková. Starosta obce poďakoval všetkým 

prítomným za účasť na zasadnutí a zasadnutie obecného zastupiteľstva ukončil.    

 

V Švábovciach, dňa  10. 11. 2023                                  

 

Zapísala:  Bc. Jarmila Winczlerová 

 

 

Starosta obce :                  Mgr. Juraj Šimko                           .................................................... 

 

Overovatelia zápisnice:    PhDr. Zuzana Čížiková                  ....................................................    

 

                                          Dana Liptáková                              .................................................... 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


